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Voorwoord 
 
Dinsdagmiddag 12 december hadden wij 
bestuursvergadering bij Tietsje in Kollum en hebben we ook Us Hobby 
besproken. De opdracht was om in deze Hobby de zaken te belichten die 
goed gaan en waar we van genieten. Daar wil ik me in dit laatste voorwoord 
dan ook op richten. 
We hebben een jaar achter de rug met heel veel activiteiten. Het begon op 11 
maart met de manlijke dierenshow bij Adolf Langhout in Damwâld.  
Een eerbetoon aan de organisator van voorheen, Sijtze Hansma, die zelf 
aanwezig was en er van genoten heeft. Een prima inzending, een prachtige 
tentoonstellingsruimte vol leven en en schitterend fris weer. De warmte 
kwam van de onderlinge contacten en de heerlijke stampotten geleverd door 
de IJsherberg in Dokkum. 
Op onze ledenvergadering van 24 maart heeft Marjolein Staal van de Klyster 
ons meegenomen in alle activiteiten van de Klyster voor de basisscholen in 
de regio om de leerlingen bij het leven te betrekken. Ook de onmisbare rol 
die PKV Frisia daar bij heeft met het project “dieren in de klas” en onze 
samenwerking heeft Marjolein op een enthousiaste wijze naar voren gebracht. 
Iedereen werd geïnspireerd door haar verhaal en we verwachten dat het effect 
heeft om de jeugd enthousiast de krijgen en te houden voor onze Hobby.  
Wij hebben ons dit jaar in de regio vaak laten zien met onze promotiekar.  
De meeste belangstelling hadden we op de Boeredei in Wâlterswâld. We 
kwamen mensen en handen tekort om vooral de jeugd mee te nemen in onze 
wereld van het houden en genieten van ons kleinvee. Vooral het voelen en 
het vasthouden van de kuikentjes was een succesnummer. Ook als je even 
niet in onze stand hoefde te zijn was het puur genieten van alles wat er op de 
Boeredei te zien en te beleven was. 
Onze jongdierendag bij Wolters in Broeksterwâld was een succes en een 
prachtige oefening voor het showseizoen. Het op- en afbouwen verliep prima. 
Voor onze ledenvergadering hadden we geen spreker nodig om een goede 
avond met elkaar te hebben. Een mooie prijsuitreiking van de jongdierendag 
en prima voorbereiding van onze Friesland Show.  
De tentoonstellingscommissie gaan we werkgroep Friesland Show noemen. 
Deze werkgroep is onmisbaar voor de voorbereiding en de evaluatie. 
We kunnen met volle tevredenheid terugkijken op een mooie Frieslandshow. 
Schitterend aangekleed. Geen entreegeld en meer bezoek vergeleken met 
vorig jaar. De tombola en het draaiend rad waren succesnummers. 
Allemaal lichtpunten in het oude jaar en dat licht en goed zicht hebben we 
ook nodig in het nieuwe jaar.  
Alvast warme en verlichte kersdagen, schitterende jaarwisseling 
en een gelukkig en gezond nieuw jaar toegewenst. 
 
Namens het bestuur, Albert van der Ploeg, voorzitter. 



 
 
 
 

 
Vrienden van de Frieslandshow/ 
PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Broeksterwâld:  

 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets & Co 
 Sikke Damstra 
 Kleindieren Van de Maginaris 
 Johannes Scherjon 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Welkoop  

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Readtsjerk  
 It Deel 

 
 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren?  
U kunt ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
 
 



 
 
 
Contributie en advertenties Us Hobby 

 

Beste leden/adverteerders van PKV-FRISIA, 
Zoals elk jaar vinden jullie bij het laatste nummer van Us Hobby de nota 
voor de contributie. 

De contributie bedraagt 17,50 euro per lid, jeugdleden betalen 8,75 euro 
Daarnaast is er voor leden die de fokkerskaart bij PKV Frisia hebben een 
bijdrage voor de gehouden Frieslandshow van 7,50 euro. Jeugdleden 
betalen 3,75 euro. 

Dit jaar was de 61e Frieslandshow met gelukkig weer de aanwezigheid 
van de duiven. Helaas nog wel zonder de kippen en water- en siervogels                                                                          
De uitstraling door de aankleding was weer een echte show waardig.    
Alle lof daarvoor.   

Voor de adverteerders in het clubblad Us Hobby zit hierbij ook hun nota.  
Bij deze wil ik namens het bestuur ook alle adverteerders hartelijk 
bedanken voor hun advertentie. Dankzij jullie is het mede mogelijk om 
zo'n leuk clubblad te hebben. 

Mochten er mensen zijn die ook een advertentie willen of iemand weten 
die graag een advertentie wil hebben in ons clubblad of in de catalogus 
neem dan even contact op met iemand van het bestuur.   

Adverteerders zijn nodig om alles financieel rond te krijgen.  

Dringend verzoek om de nota te betalen binnen 4 weken.  

Sikke Damstra 

Penningmeester PKV Frisia-Dokkum                                                                                                                                   

 
 

 
 
 
 
 



De 61ste Frieslandshow van  
26 tot en met 28 oktober 2023. 
 
Tsja eigenlijk begint de Frieslandshow voor een 
aantal mensen al wat eerder, want voordat de opbouw kan beginnen zijn 
er telefoontjes gepleegd, er is gewinkeld, de bloemen zijn uitgezocht, de 
snoeischaar is gehanteerd, pompoenen en kalebassen zijn gehaald, flyers 
zijn opgehangen en er is natuurlijk vergaderd. 
Ook moeten de kooien, schragen en 
ander materiaal op aanhangwagens 
worden geladen bij Daan en naar 
Holwerd worden gereden. Een aantal 
vrijwilligers hebben dit op de 
dinsdagochtend 24 oktober gedaan. 
En ik heb gehoord dat het een 
gezellige boel is geweest.  
 

Op woensdag na een bak koffie 
of thee gaan we aan de slag, 
iedereen is druk in de weer en 
dan is het zo maar 12:00 uur. We 
houden een 
half uurtje 
pauze. Wat 

moet er nog gebeuren? Het lijntje moet nog boven de 
kooien hangen, de aankleding moet een “final touch” 
krijgen en ook de borden buiten moeten nog op zijn 
plek. Om half drie is het klaar, we doen de deuren 
dicht, op naar huis, want straks is het inkooien.  

 
 
 
 
               
       Metsje van der Meer 

 
Donderdag keurdag! De heren Jipping, Grooten, Meijer en Halsema 
waren aanwezig om de dieren te beoordelen. Tussen de middag, was daar 
de ouderwetse snert met roggebrood, volgens traditie. Eigenlijk had ook 
het weer mee moeten spelen, want een beetje vorst aan de grond had het 
helemaal afgemaakt, maar oké het smaakte goed.  



Na de pauze werden de laatste dieren gekeurd en was het aan de H.E.P. om 
de kampioenen aan te wijzen.  
De kampioen van de show  bij de konijnen werd een Japanner van Rein 
Halbersma. Van harte gefeliciteerd met het behalen van dit resultaat Rein!! 
 
Inmiddels kon het publiek ook naar binnen, de knuffelhoek wordt bezocht en 
er waren prijzen te winnen bij de tombola. Op vrijdag kreeg ik thuis bezoek 
van twee fokkers uit de buurt van Apeldoorn. Ik kan dus niet veel zeggen 
over de show deze dag, maar het moet in de middag druk en heel gezellig zijn 
geweest.  
De zaterdag stond in het 
teken van de cavia’s en hun 
eigenaren. Zij konden 
keurmeester Manuela 
Eilander allerlei vragen 
stellen, want ze nam ruim 
de tijd voor elk dier!  
Het beste dier was een 
gladhaar, zwart van Anne 
Poelstra. Gefeliciteerd 
Anne!!  
Ook was daar iemand van de Leeuwarder Courant aanwezig, en het resultaat 
konden we zien en lezen in de krant van maandag 30 oktober. Een mooi 
verhaal over de cavia’s en een foto van kinderen in de knuffelhoek. 
Foto’s zijn er gemaakt door Jan Weistra en op deze show van de duiven, de 
beste van elke inzender.  
 



Wat ook dit jaar niet te missen was, was het 
draaiend rad, deze werd gepresenteerd door Arie 
en het rad werd in beweging gebracht door 
verschillende kinderen. Op deze manier kwam er 
een einde aan de 61ste Frieslandshow en konden 
de dieren worden uitgekooid. Daarna kon het 
opruimen beginnen! Dit ging heel vlot al waren 
we met een klein groepje. Om half zes konden 
we met de nazit beginnen…. 
Tot slot wil ik iedereen bedanken, die heeft 
meegeholpen om deze show mogelijk te maken. 
Dank jullie wel!!Hopelijk zien we elkaar volgend 
jaar weer!   
  Groetjes 
  Tietsje.          
                                 61ste Frieslandshow  
                                  foto’s Jan Weistra 
 

 
 

  
Daan Plutschouw draagt aan bij de keuring. 
 



 
Keurmeester Jipping aan het werk. Tietsje de Bruin schrijft. 
 

 
 
 
 
Mooiste dier uit de keurgroep van 
keurmeester Jipping op de  
61ste Frieslandshow en tevens 
kampioen van de show 
 
Japanner Ram oud 2DF-502 van 
eigenaar / fokker Rein Halbersma, 
Predicaat 1U 98 pnt. 



 
Keurmeester Gerrit Grooten. 
 

 
Mooiste dier uit keurgroep van keurmeester Gerrit Grooten:  . 
Kleurdwerg Otter zwart.  Ram oud  2 FS-143   Predicaat F 97 pnt. 
Eigenaar / fokker  J. Veldman, Akkrum. 



 
Siebe de Graaf schijft bij keurmeester Robert Meijer. 
 

Mooiste dier uit keurgroep van keurmeester Robert Meijer:   
Rex Wit  Ram jong 3 DF-216 van eigenaar / fokker Frans de Jager. 
Predicaat 1e F 96 pnt. 
 



 
Eindkeuring konijnen. Hier de mooiste dieren van de keurmeesters op tafel. 
 

 
 
 
Hoofdereprijzen Konijnen  61ste Frieslandshow  
 

 



 
De sierduiven worden beoordeeld door keurmeester Halsema. 
 
 

 
Keurmeester Halsema met schrijfster Angelina de Bruin 



 Kleurpostduif Poederblauw geband Doffer jong 6062.  
Predicaat F 96 pnt. Fraaiste duif van de 61ste Frieslandshow 
Eigenaar / fokker Arie Hagedoorn, Damwâld 
 
Hoofdereprijzen Sierduiven 61ste Frieslandshow 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Figurita Meeuw Geel (dominant) Duivin oud 20-3002 
Predicaat F 96 pnt. Fraaiste duif ander geslacht  61ste Frieslandshow 
Eigenaar / fokker Angelina de Bruin, Kollum 

 
 
 



 
  
 
 61ste Frieslandshow 
 
 
 

 



 
Cavia keurmeester Manuela Eilander met plezier aan het werk. 
 
 

 



 
DIJAR.  Gladhaar Zwart  Beer A klasse. Predicaat F 96 pnt.   
Mooiste cavia 61ste Frieslandshow 
Eigenaar / fokker Anne Poelstra, Hallum 
 
 

 
Tijdens de keuring alle tijd voor uitleg  aan fokkers en belangstellenden. 



 
 

 
Keurmeester Manuela Eilander en schrijfster Angelina de Bruin. 
 

    
 
61ste Frieslandshow 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 



Hoofdereprijzen Cavia’s 61ste Frieslandshow 

 
 

Lunkarya Bont (chocolade – wit)  Beer B-klasse 
GAME OF TRONES   Fraaiste Cavia Vrije klasse. 
Eigenaar / fokker Annelie Bonnet 



Beste PKV-vrienden. 
 
In het voorjaar van 2019, middenin de 
heftigheid van het Coronageweld deed ik toch 
de boodschappen voor de hobby en zodoende 
belandde ik in de dierenwinkel. Vallende onder 
de vitale winkels. Eenmaal binnen; aan 
onderwerpen geen gebrek.  
     
        Jan Weistra 
Je weet hoe dat gaat; vooral de invloed  
van een ziekmakend virus, we zijn het bijna alweer vergeten, had (en 
heeft nog steeds) een grote impact op de gezondheid van vooral ouderen 
en helemaal als je ook nog wat onderliggende gezondheidsproblemen 
hebt. Gezien de gemiddelde leeftijd van verenigingsleden in “onze sector” 
en bij velen aanwezig de eerder genoemde onderliggende 
gezondheidsproblemen, opletten geblazen dus. Ook voor leden van de 
PKV een vervelende situatie. Voor welke vereniging niet eigenlijk. Voor 
iedereen. En nog steeds waart het coronavirus rond. Zelf werd ik in 
oktober dit najaar nog weer eens onderuitgehaald. 
  
Onze show is inmiddels achter 
de rug en bijgeschreven in de 
geschiedenis en archieven. Een 
show waar wederom de 
kippetjes verplicht verstek 
moesten laten gaan. Het levert 
ook bij mij altijd veel waarom 
vragen op. De kippen geven 
fleur, kleur en geluid aan een 
show.                                                Frieslandshow in  MFA de Ynset Holwert  
 
Ik mis dat gekraai van de haantjes. Bij onze oosterburen, net over de 
grens, worden prachtige shows gehouden. Met kippen en alles erop en 
eraan. Zien we daar een toename van besmettingen? Nee dus. Ze gaan 
daar, ook bij onze zuiderburen trouwens, iets ruimdenkender met de 
inrichting van de regelgeving om. Althans, die indruk heb ik. Waarom dat 
hier bij ons dan niet kan? Omdat hier alles is dichtgeregeld en niemand 
meer voor of achteruit kan en wil. Vraag maar eens naar de redenen aan 
mensen die er wat aan zouden kunnen doen. Stofwolken stijgen op. Mist. 
Een schaamteloos geschuif en vooral afschuiven van 
verantwoordelijkheden en beslissingsbevoegdheden zijn het gevolg.  



En dat dat ook niet weer anders gaat worden, wij gaan dat niet meer 
meemaken ben ik bang. Hoe ons politieke landschap er ook uit mag zien. 
 

Na bijna een jaar zonder dieren ben ik nog 
steeds niet gewend geraakt aan lege hokken. 
Van één hok, mijn zeskantige volière, heb ik 
geen hartzeer meer.  
Ik heb deze geschonken aan de PKV. 
 
 

Op een zwoele najaarsdag 
hebben Germ Durk en ik de 
spade ter hand genomen en 
heeft de aluminium volière een 
nieuwe plek gekregen. 
Wellicht straks op onze 
jaarlijkse Frieslandshow te 
zien en bevolkt met een aantal 
duiven. Ook een leuke 
blikvanger kan het dan 
worden. Met wat groen 
aangekleed en een opvallend 
naambord en een paar 
duivenrassen: PKV 
 
 
 
 
In november was ik aanwezig op de Waterpoortshow in Sneek. Ik mocht 
daar de duiven en konijnen fotograferen. Cavia’s waren er niet, ook geen 
kippen. De duiven fotografeer ik al heel veel jaren voor de FSC en sinds 
enkele jaren ook voor de SNN. De konijnen op deze show kreeg ik voor 
het eerst voor de camera. Het werd een lange en slopende dag voor mij. 
s’Avonds tien uur waren we pas klaar met de duiven. Sluitingstijd van 
show. Dan nog naar huis en moeten alle foto’s nog geselecteerd en 
digitaal worden ontwikkeld, op maat gemaakt 
en verzonden worden naar de drukker. Dan is 
dat klaar en kijk ik op de klok: 01:30 uur. Ik 
beken eerlijk, dat wordt zo langzamerhand 
allemaal wat teveel van het goede. Ik heb na 
de Waterpoortshow dan ook besloten om te 
stoppen met de fotografie van de duiven. 
Voor alle shows.                                              Waterpoortshow Sneek 



 
Konijnen, Cavia’s en Kippen wil ik voorlopig nog wel blijven doen. Het 
gehele fotografieproces van een duif is tijdrovend. Er zijn maar weinig 
duivenrassen waar je echt plezier aan beleeft om te fotograferen. Dat zijn 
vooral de Modena’s en Meeuwenrassen. Die prettig zijn om in de studio 
te hebben. En wanneer ze ook nog redelijk goed door de eigenaar / fokker 
zijn getraind worden het mooie platen. Ja natuurlijk, je kunt ook met de 
telefoon voor de kooi gaan staan en maak een plaatje. Maar als fotograaf 
ga je voor wat meer kwaliteit. Leg je de lat laag dan ben ik overbodig. 
Dus mocht in 2024 blijken dat er geen of juist wel belangstelling bestaat 
voor mooie foto’s van uw kampioenskonijn, -kip en / of cavia dan hoor ik 
het graag. Tijdens de afgelopen PKV-show was de belangstelling niet 
bijster groot had ik het gevoel. De cavia-fokkers daarentegen waren best 
wel enthousiast. Het heeft er soms alles mee te maken of er een 
kampioenscertificaat wordt verstrekt aan de eigenaar / fokker of niet. 
Sommige fokkers tuigen hun kweek administratie op met fotomateriaal 
van hun dieren. Na jaren is nog steeds duidelijk in beeld wat de 
voorouders waren. Je kunt er zoveel van maken als je wilt. Vastgesteld is 
wel dat de foto’s welke ik tijdens shows heb gemaakt met enige regelmaat 
opduiken op Marktplaats(en) om de verkoop van dieren te ondersteunen. 
Tot in Denemarken toe. Meestal zonder toestemming van de auteur. Leve 
de digitale verbindingen.. Maar toch ook weer positief, want daaruit blijkt 
dat de foto’s graag worden gebruikt omdat ze mooi worden gevonden. 
Jammer wel weer dat het strookje met de naam van de auteur er dan vaak 
vanaf mist. Zonder toestemming al weer. Maar een prettige 
bijkomstigheid is dat in geval van vragen er digitaal kan worden bewezen 
wie het auteursrecht van een betreffende foto heeft. Maar vooral, niet te 
druk om maken, er zijn belangrijker zaken in de wereld… 

 
 
 
 
 
 



Maar na afloop van de 
Waterpoortshow bleek dat 
ik dan toch weer een 
besmetting te hebben 
opgelopen. Geen 
coronavirus dit keer maar 
het duivenvirus. Ik kwam 
thuis en nog eens een 
nachtje erover slapen. Nu 
heb ik toch weer wat duiven 
in het hok. Niet veel hoor. 1 
koppel Italiaanse meeuwen, 
IJskleurig, zwartgeband en 2 koppels oud Duitse Meeuwen, blauwschild 
zwartgeband. Heel vroeger ooit gestart met postduiven, daarna 
overgestapt naar sierduiven. Dat lag mij wat beter. De competitie en de 
cultuur binnen de postduivenwereld paste wat minder bij mij. De 
tentoonstellingen rond de sierduiven trokken mij wel aan en ik voelde mij 
daar ook goed in thuis. Ik ben in die tijd begonnen met de Antwerpse 
Smierel en de Oud Hollandse Tuimelaar. 
Ik startte dus met postduiven…. Eerlijk gezegd, meer eters dan vliegers 
en veel stress. Vooral bij mij zelf. Weekends niet meer weg kunnen want 
de duiven kwamen thuis. Tenminste dat dacht ik en dat wilde ik ook 
graag. Maar zo ging dat niet. De oriëntatie van de duiven hield niet over 
en kennelijk via al of niet natuurlijke weg was er altijd enige krimp van de 
populatie. De grootste troostprijs ooit was een zesde plek bij een 
jongduivenvlucht uit Chiney in België. Weer geen wasmachine, nespresso 
of tv. Toen er geen post meer was, ben ik overgestapt naar de sierduiven. 
Dat is ook best wel een aardige bezigheid. Mooie rassen. Pareltjes zijn er. 
Showtje hier en daar en veel (oudere) liefhebbers. Bestuurlijk actief. 
(Antwerpse Smierelclub) En tientallen rassen waar je je in kan uitleven. 
Dompertje is dan wel weer dat er mensen zijn die zich via oneigenlijke 
weg dieren toe-eigenen wanneer jou duivenras zeer hoog in de punten 
eindigt en dat meerdere keren achterelkaar. Daar moet dus wel wat te 
halen zijn. Tweemaal werd ik het slachtoffer van diefstal, of liever 
gezegd, mijn duiven. Ja ik ook dus. Savoa Amsterdam, Ornithophilia 
Utrecht. Bingo. Ook hier laten boefjes zich niet vangen in regeltjes. Zelf 
niet in staat zijn om een F en U te fokken, dus dan steel je die gewoon. 
Het gebeurt nog steeds. Duiven stelen. Hebzucht en geldzucht.  
Wen er maar aan. 
 
Na de duiven waren er enkele jaren dat ik geen vogels had. Een drukke 
baan vroeg veel tijd, gezinnetje, sociaal leven, enfin, U begrijpt dat wel. 
Onvoldoende tijd voor de vogelhobby. Ik weet niet precies meer hoelang 



ik het er zonder heb gedaan maar dat is ook niet zo belangrijk. Vele 
mede-hobbyisten herkennen dit. 
Ik weet ook niet precies waar de aanleiding lag om te starten met 
tropische vogels. We woonden in Bitgummole en hadden de beschikking 
over een flinke tuin. En ik denk dat ik toen tegen mijn vrouw heb gezegd: 
volière. En dat werd me toch een grote kast. 11 meter lang, 2 meter diep 
en 2 meter hoog. Met nachthok. En daarin tropische vinkjes. Mooie 
beplanting er in, weer en wind hadden vrij spel en het regende jonge 
vogels. Ik noem er een paar. Goudbuiken, Vuurvinken, Blauwfazantjes, 
Aurora astrilden, Mozambiquesijsjes en Kwartels. Het hield niet op. 
Geweldig mooi allemaal. En ze kosten weinig. Inkoop was altijd hoger 
dan verkoop maar dat is inherent aan de meeste hobby’s. Naar gelang de 
tijd verstrijkt krijg je soms ook andere ideeën. Waarom eigenlijk? 
Verandering van spijs doet eten? Heel bijzonder. De volière was op een 
gegeven moment dicht begroeid of liever gezegd dichtgegroeid. Maar de 
bewoners voelden zich er kennelijk goed bij. Rondom waren nesten en 
soms was het voor mij lastig om ze te vinden en dan ook nog uitvinden 
“wie woont hier”. Reuze gezellig allemaal, maar na vele jaren toch deze 
dierentuin maar afgebroken en wat kleiners neergezet. Oh ja, de buurman 
genoot ook mee. Die sprak mij op een gegeven moment aan dat hij een 
heel klein soort kippetje in de tuin zag met nog kleinere jongen. De 
kwartel hadden kans gezien om via een gat in het gaas het territorium wat 
te vergroten. Ze zijn nooit meer binnen geweest en langzaam werd het stil 
in de tuin… 

Het kleine grut bracht de 
jongen prima groot. De (toen 
nog) miereneieren deden 
wonderen, de buffalo’s en 
pinky’s niet minder. Kilo’s 
gingen er door heen. Ringen 
was wat problematisch altijd. 
De nestjes waren goed 
verscholen en om dan ook 
nog de jongen te voorschijn 

te halen was een crime. Ik ringde soms jongen waarvan ik niet wist wat 
het was. Pas na uitvliegen zag ik dan van wie het eentje was. Dus ringen 
werd ook wel eens overgeslagen. Soms kon ik met een eitangetje de 
jongen bij de kop vastpakken en uit het nest halen. Die kleine nestkorfjes? 
Ik vond het een drama. De minste problemen had ik met de 
Mozambiquesijsjes en de Aurora-astrilden. De Mozambikanen zaten 
meestal hoog in de volière in een traliekastje en de Aurora’s in een 
halfopen kast op een dikke meter hoog. 
 



Vooral de Mozambikanen vraten meelwormen. In de eerste dagen van de 
jongen enkelen per dag en wat buffalowormen. Naar gelang de jongen 
groter werden en meer behoefte hadden, voerde ik de hoeveelheid 
langzaam op om geleidelijk af te bouwen naar alleen miereneieren en 
buffalo’s. Miereneieren kon je in die tijd in de winkel kopen in 
diepvriesverpakking. Omdat de Mozambiquesijzen en de Aurora’s bijna 
niet waren te stoppen heb ik die later apart gehuisvest in een kleinere 
volière. Ze brachten zonder moeite elk nestje groot. De overgang was 
even wennen maar na een paar weken sloegen ze opnieuw aan het 
nestelen. Erg veel plezier heb ik aan die vogels beleefd. Wat mij opviel 
bij de sijzen was dat ze gek waren op Nigerzaad. Ze vraten dat als eerste 
op. Mogelijk dat dat heeft te maken dat dit zaad bijna helemaal uit vet 
bestaat? Het zou zomaar kunnen. Aangevuld met wat meelwormen (kopje 
eraf) groeide alles goed op. De kolonie is na vele jaren toch wat uitgedund 
en was er behoefte aan een andere vorm van fokken. We hebben toen 
alles wat omgebouwd naar wat binnenverblijven met aangrenzende 
buitenvolières. Omdat veel tropen zich niet laten verleiden om zich voort 
te planten in binnenvolières, ben ik langzamerhand overgegaan naar de 
parkieten. De Grasparkiet heb ik ontzettend veel plezier aan beleefd. Ze 
broeden zeer goed en hebben een prima nestzorg. Ja, ook hier lopen 
dingen mis, maar over het algemeen gaat het prima. En nu dit najaar toch 
weer wat duiven op het hok. Ach ja… ook niets mis mee toch? Een 
verrijking van en voor jezelf en omgeving en levert direct alweer een 
schare aan oude bekenden op. Met altijd weer de niet aflatende 
hulpvaardigheid van alle kanten. 
          

Om huis. 
 
Weer jonge Ransuilen 
welke zich in de nazomer 
rondom ons huis vermaken. 
Op het terras, in de struiken 
en slapen in de berkenboom 
of in de beschutting van een 
hoge conifeer. En slapen 
doen ze overdag, dus 
observeren en fotograferen 
ligt voor mij voor de hand. 

Of de Sperwer die even langskomt bij de buitenvolières. Even een korte 
inspectie doet. Zich niets aantrekt van een schrikdraad en paniek zaait 
onder de tuinbevolking. Soms erg vervelend maar als er niets te halen is 
geven ze het al vrij snel op en verdwijnen naar een locatie waar meer eer 
valt te behalen.  



Het zijn prachtige vogels om te fotograferen. En sommigen zijn ook nog 
eens niet bang. Ik heb er eentje bij die ik op enkele meters mag naderen. 
 
Is er winterweer met kou en sneeuw dan voeren wij de buitenvogels wat 
bij. Een beetje verwennen mag toch? Een vetbolletje hier en daar, een 
pinda-netje, wat oud brood. Soms koop ik een portie meelwormen en 
verstrek die geknipt. Ook dagelijks een handjevol tropisch zaad en 
duivenvoer geeft altijd weer veel bezoekers. Het levert een diversiteit op 
aan soorten in de tuin. Vink, Roodborst, Winterkoninkje, Huismus, 

Ringmus, Heggemus, Gaai, 
Specht en Spreeuw. De 
Tortelduif is ook altijd van 
de partij en pikt een graantje 
mee. Allemaal soorten die 
het op de voerplek goed met 
elkaar kunnen vinden. En als 
dat toch problemen geeft, 
dan maken we er gewoon 
een tweede bij. 
 
Fijne Kerstdagen en een 

       gezond 2024. 
 
          Jan Weistra 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Merken – Ringen 
Belangrijke aspecten van onze hobby is 
het merken / ringen van de dieren, 
daarover enkele woorden aan het eind van 
een fokkersjaar, wat feitelijk het begin is 
van het nieuwe jaar.  

 

De diergroepen:  

• De sierduiven: 
 

Hiervoor is de opgave via de ringencommissaris van de vereniging de 
aangewezen weg. De eerste opgave gebeurt in principe in december van 
het jaar. 

Je geeft door: 

 Het aantal ringen, dat je wenst te ontvangen 
 Het ras, dan wel de rassen, waarvoor je ringen wenst te 

gebruiken, zodat de ringencommissaris de vereiste maat kan 
controleren. 

 Je doet de opgave uiterlijk 26 december per mail of telefonisch: 
o tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
o 06-23539953 

 

De ringencommissaris bestelt de ringen via een speciaal formulier bij de 
NBS. 

Bij de uitlevering door de ringencommissaris wordt een nota gevoegd, die 
op de rekening van pkv Frisia Dokkum e.o. voldaan moet worden. 

Na bestellen kan ook, dit kan extra kosten opleveren, die dan 
doorberekend worden aan de liefhebber. 

• De hoenderachtigen: 
 

De bestelling kan door elke liefhebber rechtstreeks bij de KLN gedaan 
worden, hiervoor gebruik je je fokkersnummer (van de KLN) in de 
rubriek DIGIRING. Je maakt eenmaal een account aan.  

mailto:tentoonstelling@pkvfrisia.nl


Dat account kun je bij iedere vervolgbestelling benutten. 
Zo ontstaat er een bestelgeschiedenis, die je kunt 
raadplegen. 

Mocht je de procedure te ingewikkeld vinden, dan kun je je bestelling ook 
via de ringencommissaris van de vereniging laten plaatsen. Die heeft dan 
gegevens nodig als boven omschreven bij de sierduiven. 

Opmerking: 

Ook liefhebbers die niet over een fokkersnummer beschikken kunnen 
ringen bestellen, zij betalen evenwel een ander (hoger) tarief.  

• Konijnen: 
 

Hier spreken we van merk = tatoeage. De werkwijze is compleet anders. 

Na de geboorte van het nest meld je de geboortedatum aan de tatoeëerder. 
Dat doe je kort na de geboorte. Met hem overleg je over de 
tatoeëerdatum. De tatoeëerder houdt administratie van de gebruikte 
oornummers en dient op afgesproken momenten een overzicht in bij de 
secretaris. De secretaris dient de lijsten in bij het merkenbureau.  

Deze bovenstaande registraties zijn de basis voor het prijzenstelsel van de 
NBS en KLN op de shows. Geen doelmatige registratie betekent geen 
bondsprijzen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Tot slot  
 
In deze Ús Hobby nog even nagenieten van onze Frieslandshow in beeld 
met foto’s gemaakt door Jan Weistra. Veel meer foto’s van de 61ste 
Frieslandshow vindt u op onze websites: 
 
 www.pkvfrisia.nl en www.frieslandshow.nl  
 
De kerstdagen komen er aan en het jaar loopt ten einde. Nog even en dan 
staat 2024 op de kalender. Weer een heel nieuw jaar waarin het bestuur 
van Frisia iedereen gezondheid, geluk en veel genoegen in onze hobby 
toewenst.  

In januari staat de Noordshow op de 
agenda. Op 18, 19 en 20 januari 2024 
wordt de Noordshow gehouden voor 
de 2e keer in Hardenberg en dit jaar 
samen met de vogelbond NBvV.  

Er is dus straks heel wat te zien en te genieten in Hardenberg.  
 
In het verleden in Zuidlaren en later ook in Assen werd door een groepje 
leden van Frisia altijd meegeholpen bij opbouw en/of afbouw en andere 
taken. Vanuit de organisatie van de Noordshow is een oproep gedaan dat 
ook voor de komende De Noordshow vrijwilligers zich weer melden om 
te helpen. Een terechte oproep want de 77 verenigingen uit Friesland, 
Groningen, Drenthe en sinds kort ook Overijssel en Flevoland zijn leden 
van de Noordshow die samen de Noordshow organiseren. PKV Frisia is 
één van die leden. Dus als u wilt helpen in januari dan graag aanmelden 
bij de Noordshow. Wellicht kunnen we dan carpoolen naar Hardenberg. 
Het heeft zeker ook voordeel om mee te helpen: 
 

 
Veel meer info over de komende Noordshow:  www.noordshow.nl 

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/
http://www.noordshow.nl/


 

 
 



 

 
 

 



 



 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Noflike Krystdagen en in Lokkich Nijjier  
 

Het bestuur van P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 
wenst iedereen fijne kerstdagen en 

 een gezond en gelukkig 2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 
 
Graag schrijven wij u in als lid of donateur van 
P.K.V. Frisia Dokkum e.o.  

U kunt lid of donateur van onze vereniging worden door dit formulier in te 
vullen en te sturen naar onze secretaris: 

Germ Durk de Vries, Pantsjewier 41, 9073 HM Marrum. 
Afgeven bij één van de andere bestuursleden kan natuurlijk ook. 
 
   Ja, ik word lid van P.K.V. Frisia Dokkum e.o 

Ik betaal jaarlijks € 17,50 lidmaatschap en ontvang  
het clubblad Us Hobby 4 keer per jaar 
 
Naam:              ………………………………………………. 

Adres:               ……………………………………………… 

Postcode:         ………………………………………………  

Woonplaats:    ………………………………………………. 

Geb.datum:     ………………………………………………. 

email adres:     ………………………………………………. 

telefoonnummer:  ……………………………………………       

Ik fok zelf   wel / geen  dieren 
Indien wel  Diergroep / ras / kleur: ……………………… 
                    
                 
Datum en Uw handtekening:     …………………………………………. 
         
Als u geen lid wilt worden maar Frisia en haar activiteiten wel wilt 
steunen kunt u donateur worden van onze club: 

    Nee, ik word geen lid maar wil Frisia ondersteunen met een 
jaarlijkse bijdrage van €  …………. 

 Ik maak dit bedrag jaarlijks over op Iban nr. NL 28 Rabo 0190 4582 75             
(NB bij een jaarlijkse bijdrage van € 17,50 ontvangt u ons clubblad Us Hobby) 
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